
P r o t o k ó ł   Nr  XV/ 2008 
 
z sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 30 kwietnia 2008 r. 
 
  
Początek sesji - godz. 9.00     zakończenie - godz. 12,30   
 
Radni obecni : 
 
      1.   Konieczny Janusz  

2. Dębski Janusz  
3. Niemiec Wojciech       
4. Krzysztof Tomków       
5. Malik Adam     
6. Małek Janusz        
7. Kuzianik Alicja    
8. Mindur Andrzej         
9. Ołowiańczyk Zygmunt     
10. Stączek Ryszard      
11. Szajna Anna         
12. Trygar Krystyna  
13. Węgrzyn Maria  

      14. Gierad Alfreda 
      15. Michalski Edward 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli : 
 
- Wójt Gminy  Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 
- Zastępca Wójta Gminy     - Pan Zbigniew Dec 
- Sekretarz Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Piotrowski 
- Skarbnik Gminy Zarszyn      - Pani Ryszarda Mikołajek  
- Kierownicy jednostek organizacyjnych i referatów gminy 
- Radni Rady Powiatu Sanockiego  
- Sołtysi 
  

Porządek obrad :  
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji.  
4. Interpelacje radnych.  
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami w tym                            
 z realizacji uchwał Rady Gminy. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 2008 r. 
7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zarszynie za 2007 r. 
8. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zarszynie za 2007 r. 
9. Sprawozdanie z działalności Zespołu Ekonomiczno- Administracyjnego Szkół                      
 w Zarszynie za 2007 r. 
10. Sprawozdanie z działalności Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki 
 Zdrowotnej w Zarszynie za 2007 r.  
11. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Zarszynie za 2007 r.  
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12. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
 Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

 na terenie Gminy Zarszyn w 2007r.  
13.Informacja z realizacji uchwały Rady Gminy Zarszyn w sprawie zasad gospodarowania 
 mieniem komunalnym.  
14.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budŜetu gminy Zarszyn 
 za 2007 r i udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

 - dyskusja nad sprawozdaniem Wójta Gminy, 
 - opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy, 
 - opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie oceny wykonania budŜetu       
    gminy za 2007r. oraz  w sprawie uchwały Komisji Rewizyjnej o udzielenie  
    absolutorium Wójtowi Gminy Zarszyn.     

15. Podjęcie uchwały w sprawie zasad korzystania ze stołówek szkolnych oraz odpłatności za 
posiłki przygotowane w tych stołówkach. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Nowosielce na lata 
2007 – 2016. 

17. Wolne wnioski i zapytania. 
18. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
19. Zakończenie sesji. 

 
 
Ad. 1.  Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny , który powitał 
zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził , Ŝe w sesji uczestniczy 15 radnych. Obrady 
były zatem prawomocne do podejmowania uchwał. 
 
Ad. 2. Do ustalonego przez Przewodniczącego Rady Gminy porządku obrad, nie wniesiono innych 
propozycji.  
 
Ad. 3. Do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono Ŝadnych uwag. 
 
Ad. 4. W interpelacjach głosu nie zabierano.  
 
Ad. 5. Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej złoŜył sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy, 
 z swojej działalności w okresie między sesjami, a takŜe z realizacji zadań poszczególnych 
referatów w Urzędzie Gminy. 
 
W trakcie dyskusji nad złoŜonym sprawozdaniem Wójta głos zabrała radna Alfreda Gierad , która 
zapytała Wójta jak ocenia eksperyment zimowego utrzymania przez Gminę Zarszyn, dróg 
powiatowych na terenie gminy  i czy kwota 30 tyś zł , którą przekazało Starostwo Powiatowe na ten 
cel jest wystarczająca. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe do tej kwoty musieliśmy  dołoŜyć jeszcze  własnych środków kwotę 9 400 zł 
o zwrot której  będziemy się ubiegać od Starostwa Powiatowego w Sanoku. Ponadto Wójt dodał, iŜ 
ubiegłoroczna zima  nie była śnieŜna , w większości likwidowano jedynie śliskość na jezdniach to 
i tak poniesione zostały  duŜe nakłady. Wójt dodał jednocześnie , iŜ wprawdzie skuteczność 
utrzymania tych dróg na terenie gminy była lepsza to jednak trzeba będzie się nad tym  zastanowić,  
czy równieŜ na ten sezon zimowy przejmiemy do realizacji  to zadanie, dodając jednocześnie , 
Ŝe bierzemy na siebie duŜy obowiązek jak równieŜ istnieje zagroŜenie , Ŝe  być moŜe do tego 
zadania trzeba będzie dopłacić z własnego budŜetu.  
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Ad. 6. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 2008 r.  
 
 Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek na wstępie poinformowała o wprowadzonej  
autopoprawce Wójta do projektu zmian w budŜecie gminy , która dotyczyła wykreślenia na tym 
etapie zmian,  zadania pn. „Uporządkowanie gospodarki ściekowej w dorzeczu rzeki Wisłok 
poprzez rozbudowę oczyszczalni ścieków w Zarszynie wraz z budową sieci kanalizacyjnej  
w miejscowościach Jaćmierz, BaŜanówka, Odrzechowa i Pielnia” dodając, Ŝe zadanie to zostanie  
wprowadzenie  do budŜetu gminy  i  będzie  przedmiotem obrad na sesji w maju. br.  
Następnie Skarbnik przedstawiła po stronie dochodów i wydatków projekt zmian w budŜecie  
na 2008r.  
 
 Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna 
Trygar oznajmiła, iŜ członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt zmian w budŜecie 
Gminy Zarszyn  na 2008 r jako zasadne i potrzebne. 
 
 Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz 
Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2008 r. 
Uchwała  podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi 
załącznik do protokołu.  
 
Ad. 7. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad przesłanym 
wraz z zaproszeniem na sesję sprawozdaniem z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Zarszynie w 2007r. Sprawozdanie  było przedmiotem analizy Komisji Oświaty 
Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego. Sprawozdanie to stanowi załącznik do protokołu.  
 
W dyskusji głos zabrali :  
- Radny Ryszard Stączek poprosił o przekazanie informacji jak kształtował się podział na 
poszczególne miejscowości pomocy rzeczowej w postaci Ŝywności (mąka, cukier, kasza, makaron, 
sery mleko ) której  w 2007 r wydano łącznie ponad 30 ton. 
 
- Radny Zygmunt Ołowiańczyk zgłosił wniosek i jednocześnie zapytał, czy w ramach pomocy 
społecznej moŜna otrzymać zasiłek  z przeznaczeniem na pokrycie kosztów wykonania przyłącza 
do sieci kanalizacyjnej. Dodał iŜ lepszym wyjściem byłoby dać zapomogę tym mieszkańcom gminy 
którzy korzystając z pomocy społecznej twierdzą, Ŝe  nie posiadają na ten cel wymaganych 
środków finansowych, a chcą  wykonać te podłączenia. PowyŜsza sytuacja umoŜliwiłaby  
podłączenie wszystkich budynków do wybudowanej sieci kanalizacyjnej  
 
Wójt poinformował radnego Ryszarda Stączka , Ŝe odpowiedź dla niego zostanie przygotowana na  
następną sesję , gdyŜ  Kierownik GOSP nie mogła uczestniczyć  w obradach dzisiejszej sesji. 
Natomiast radnemu Zygmuntowi Ołowiańczykowi odpowiedział, Ŝe GOPS nie ma takich 
wydzielonych środków z przeznaczeniem   na złoŜony  przez radnego wniosek, dodając przy tym,  
iŜ pomoc społeczna przyznawana jest na podstawie odpowiednich przepisów w celu  
zabezpieczenia najpilniejszych potrzeb Ŝyciowych.  
 
Ad. 8. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Koniczny otworzył  dyskusję nad złoŜonym 
sprawozdaniem z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zarszynie. Sprawozdanie było 
przedmiotem obrad Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska.Sprawozdanie to stanowi załącznik 
do protokołu. 
Nie zabierano głosu w dyskusji nad w/w sprawozdaniem. 
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Ad. 9. Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad przesłanym sprawozdaniem  
z realizacji w 2007 r  zadań w Zespole Ekonomiczno – Administracyjnym Szkół w Zarszynie. 
Sprawozdanie to stanowi załącznik do protokołu. Było ono przedmiotem obrad Komisji Oświaty 
Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego.  

 
Nie zabierano głosu w dyskusji nad w/w sprawozdaniem 
 
Ad. 10. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył sprawozdania Samodzielnego Publicznego 
Gminnego ZOZ w Zarszynie za 2007 r., które było przedmiotem posiedzenia Komisji Oświaty  
Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego   
 
Sprawozdanie to stanowi załącznik do protokołu.  
 
Nie zabierano głosu w dyskusji nad w/w sprawozdaniem.  
 
Ad. 11. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad 
sprawozdaniem z realizacji zadań w 2007 r przez Gminną Bibliotekę Publiczną w Zarszynie.  
Sprawozdanie to stanowi załącznik do protokołu.  
 
- Radny Krzysztof Tomków poinformował, Ŝe na posiedzeniu Komisji Oświaty Kultury Zdrowia 
Prawa i Porządku Publicznego w/w sprawozdanie było przedmiotem analizy. Członkowie Komisji 
pozytywnie zaopiniowali tę działalność. Niemniej jednak radny chciał zwrócić uwagę na to, iŜ 
kiedy w przyszłości powstanie zamiar utworzenia w danej miejscowości świetlicy , by nie robić 
tego jedynie jako świetlica komputerowa,  lecz bardziej poszerzyć jej  zakres działalności,  bowiem 
w chwili obecnej tego typu świetlice nie zdają egzaminu, gdyŜ np. średnia odwiedzin w czytelni 
internetowej biblioteki stale spada. 
 
- Pan Wiesław Józefczyk  odnosząc się do wypowiedzi radnego stwierdził , iŜ rozumie obawy 
radnego i  jednocześnie stwierdził , Ŝe świetlice na wsiach są potrzebne jest to tylko kwestia 
zorganizowania w nich pracy i szeregu róŜnych zajęć  wykorzystując  do tego istniejące 
moŜliwości. 
 
Ad. 12. Kolejne punkty porządku obrad dotyczyły dyskusji nad złoŜonymi sprawozdaniami  
z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy w 2007 r.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował, Ŝe powyŜsze sprawozdania 
było przedmiotem analizy Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego na 
posiedzeniu w dniu 24 kwietnia br i otworzył nad nim dyskusję.  
 
- Radny Krzysztof Tomków zawnioskował, aby w przyszłości budŜet w/w Programów był w pełni 
doszacowany do kwoty uzyskanej za wydane zezwolenia na sprzedaŜ napojów alkoholowych na 
terenie gminy 
W/w wniosek radnego,  poparł Przewodniczący Rady Gminy.  
Innych głosów dyskusji nie zabierano.  
 
Ad. 13. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad 
sprawozdaniem z realizacji uchwały Nr VI/56/03 Rady Gminy Zarszyn z dnia 16 kwietnia 2003 r  
w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciąŜana nieruchomości stanowiących  
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własność gminy oraz ich wydzierŜawiania lub najmu na okres dłuŜszy niŜ trzy lata. Sprawozdanie 
to stanowi załącznik do protokołu.  
W/w sprawozdanie było przedmiotem analizy Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa  
i Finansów , które zostało pozytywnie zaopiniowane. 
 
Nie zabierano głosu w dyskusji nad w/w sprawozdaniem.  
 
 Ad. 14.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad przekazanym 
wcześniej sprawozdaniem z wykonania budŜetu Gminy Zarszyn za rok 2007 r. Sprawozdanie to 
stanowi załącznik do protokołu.  
 Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował, Ŝe po 
otrzymaniu od Wójta w/w sprawozdania treść jego niezwłocznie przekazana została radnym Rady 
Gminy i Komisja Rewizyjna  niezwłocznie rozpoczęła nad nim prace. PowyŜsze sprawozdanie 
przesłane zostało takŜe do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krośnie celem wydania do niego 
opinii. 
 Pan Wójt omawiając  pokrótce sprawozdanie z wykonania budŜetu gminy za 2007r.  zwrócił  
uwagę na  wykonanie  dochodów,  które  na plan 21 405 805,50 zł zrealizowane zostały na kwotę  
21 817 545,57 zł, co stanowi 101,92 %. Z kolei zaplanowane w budŜecie wydatki 29 745 619,50 zł 
zrealizowano w kwocie 26 984 307, 27 zł, co stanowi 90,72 % planu rocznego. 
Następnie przedstawił realizację budŜetu w jego waŜniejszych  działach. Kolejno omówił wydatki 
majątkowe budŜetu gminy na 2007r.gdzie zaplanowano kwotę 13 929 555 zł , a wykonano w 
wysokości 11 832 510,93 tj. 84,95 % wielkości planowanych dodając jednocześnie,  iŜ działania w 
tym zakresie  moŜna uznać  za pozytywne , jednak nie wszystkie zadania  zrealizowano w 100 %.  
Na realizację inwestycji i zakupów inwestycyjnych otrzymano dotacje z budŜetu państwa, 
WFOŚiGW oraz dotacje celowe ze środków UE. W roku 2007 wykonano inwestycje, których 
wartość 43,85 % całości wydatków gminy Zarszyn.   
Wójt poinformował o zobowiązaniach  gminy w  2007r.  i zadłuŜeniu  na koniec roku 2007r. które   
wynosiło ogółem 9 837 741, 40 zł i są to środki na realizację zadań inwestycyjnych w 2007r. 
zaciągnięte w formie kredytów i  poŜyczek. Wójt poinformował takŜe , Ŝe w 2007r.  spłacono 
kolejne raty poŜyczek i kredytów łącznie na kwotę 4 047 576, 26 zł.  
Na zakończenie Pan Wójt powiedział, Ŝe obecnie najwaŜniejszym działaniem jest dokończenie 
rozbudowy oczyszczalni ścieków w Zarszynie, którą to inwestycję Gmina realizuje w ramach 
własnych środków.  
Wójt podkreślił takŜe, iŜ w 2007r. pomimo wielu obiektywnych  trudności udało się  pozyskać do 
budŜetu dodatkowe środki , za które zrealizowano wiele potrzebnych inwestycji i za tę dobrą 
współpracę i pomoc podziękował Wysokiej Radzie, sołtysom i pracownikom Urzędu Gminy. 
Na zakończenie Wójt poinformował, Ŝe sprawozdanie  z wykonania budŜetu Gminy Zarszyn za 
2007r. wydane zostało w formie ksiąŜki.   
 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Ryszard Stączek odczytał opinię Komisji 
Rewizyjnej o wykonaniu budŜetu gminy Zarszyn za 2007r.  wraz z uchwałą w sprawie wniosku  
o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2007 r. Opinia i uchwała stanowią załącznik do 
protokołu.   
Wniosek wraz z uchwałą Komisji Rewizyjnej w powyŜszej sprawie przesłane zostały do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Krośnie. 
 
 Następnie Wójt Gminy odczytał  Uchwałę Nr IX/34/2008 z dnia 10 kwietnia 2008r.  składu 
orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie sprawozdania Wójta 
Gminy Zarszyn z wykonana budŜetu  gminy za 2007r.  które przytoczoną uchwałą  zostało 
pozytywnie zaopiniowane. 
Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
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 Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał pozytywną Uchwałę  
Nr IX/26/2008  z dnia 10 kwietnia 2008r.  składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Rzeszowie w sprawie zaopiniowania wniosku  Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zarszyn  
o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budŜetu za 2007 r.  
 Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
 
W dalszej dyskusji głos zabrali : 
- Radny Janusz Dębski, który powiedział między innymi, Ŝe analizując sprawozdanie z wykonania 
budŜetu  stwierdzić naleŜy, iŜ budŜet roku 2007 był w przypadku Gminy Zarszyn budŜetem 
rekordowym po stronie dochodów jak i wydatków , gdzie przekroczona została bariera 20 mln zł. 
Dochody w poszczególnych działach i rozdziałach wykonane zostały w 100%. i ponad. 
Realizowane w 2007r.  wydatki pozwoliły na prawidłowe wykonywanie zadań przez poszczególne 
jednostki  organizacyjne  Gminy. W roku 2007 wykonano inwestycje o wartości ok. 12 mln zł , co 
stanowi ponad 43 % całości wydatków Gminy Zarszynie i  jest to niewątpliwie jest duŜy sukces. 
Wydatki budŜetu 2007r.  w większości przeznaczone zostały na realizację zadań w zakresie 
gospodarki wodno-ściekowej, która była realizowania zgodnie z wspólnymi załoŜeniami. Dobrze 
teŜ wykonano zadania w zakresie drogownictwa , gdzie zrealizowane zostało duŜe  zadanie pn. 
„Poprawa bezpieczeństwa ruchu drogowego na odcinku drogi Nr 28 w miejscowościach Zarszyn- 
Długie – Nowosielce”, wybudowano część drogi przejętej od Powiatu Sanockiego na odcinku 
Długie -  Pielnia i przeprowadzono szereg remontów na drogach gminnych i wewnętrznych.  Radny 
powiedział  takŜe , iŜ analizując realizację tych zadań stwierdził, Ŝe  podejmowane przez Wójta 
i Radę decyzje były słuszne, zasadne. Dodał jednocześnie, Ŝe zadania te nie byłyby sfinansowanie 
gdyby nie zaciągnięte kredyty i poŜyczki, jak równieŜ duŜe starania Wójta o pozyskiwanie  
środków zewnętrznych. Radny dodał  takŜe , iŜ zapewne radni mieli jeszcze wiele  innych marzeń 
związanych  z realizacją  zadań w poszczególnych miejscowościach, niemniej jednak te załoŜone  
priorytetowe zadania  w zakresie gospodarki wodno ściekowej są najwaŜniejsze. Na zakończenie 
radny powiedział, Ŝe znając zaangaŜowanie  Wójta w pozyskiwanie środków zewnętrznych sądzić 
naleŜy, Ŝe realizacja budŜetu  nadal przebiegać będzie  prawidłowo i on będzie głosował za 
udzieleniem Wójtowi Gminy absolutorium z realizacji budŜetu gminy w 2007 r.   
 
 Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów pani Krystyna 
Trygar poinformowała, Ŝe sprawozdanie z wykonania budŜetu gminy za 2007r.  było równieŜ 
przedmiotem analizy Komisji, gdzie jej członkowie pozytywnie ocenili wykonanie budŜetu za rok 
ubiegły.  
 Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny (po zapoznaniu radnych z procedurą 
głosowania ) poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy Zarszyn z wykonania budŜetu gminy za 2007r. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 
Uchwała w powyŜszej sprawie podjęta została jednomyślnie. Uchwała ta stanowi załącznik do 
protokołu. Zatem Rada Gminy udzieliła absolutorium Wójtowi Gminy - Panu Andrzejowi 
Betlejowi. 
 
 W związku z powyŜszym Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny złoŜył 
gratulacje Panu Andrzejowi Betlejowi - Wójtowi Gminy Zarszyn.   
 Wójt Gminy podziękował za udzielone mu absolutorium stwierdzając, Ŝe jest to sukces  
całej wspólnoty samorządowej, dodając przy tym, Ŝe zgoda i  zrozumienie Wysokiej Rady 
pozwoliła na realizację  wielu waŜnych zadań  inwestycyjnych na terenie gminy. Wójt dodał takŜe , 
iŜ zawsze moŜna było zrobić jeszcze coś więcej,  niemniej jednak takie były moŜliwości.                        
Na zakończenie Wójt oznajmił, iŜ  Ŝyczyłby sobie,  aby ta współpraca z Wysoka Radą , Sołtysami   
i Kierownikami jednostek organizacyjnych gminy nadal tak dobrze się układała. 
 
Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 minutową przerwę.   
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Ad. 15. Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył 
dyskusję nad projektem uchwały w sprawie zasad korzystania ze stołówek szkolnych oraz 
odpłatności za posiłki przygotowane w tych stołówkach.  
 
Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia w/w uchwały powiedział między innymi, Ŝe na skutek 
zmiany ustawy o systemie oświaty z dniem 1 stycznia 2008 r zaczął działać nowy zapis , zgodnie  
z którym osoba prowadząca szkołę zobowiązana jest do ustalenia zasad korzystania ze stołówki 
szkolnej w tym ustalenia wysokości opłat. W przypadku szkół prowadzonych przez Gminę Zarszyn 
powyŜszy obowiązek naleŜy do kompetencji Rady Gminy Zarszyn. Zgodnie z art. 67 a ustawy                
o systemie oświaty o wysokości opłaty za posiłek w stołówce działającej w strukturze szkoły 
decyduje organ prowadzący szkołę, którego obowiązkiem jest określenie opłat w sposób 
bezpośredni. Opłata ponoszona przez ucznia  nie obejmuje całości kosztów przygotowania posiłku, 
gdyŜ nie wlicza się do niej wynagrodzeń pracowniczych , ani kosztów utrzymania stołówki.  
W projekcie uchwały zawarto  zapisy określające wysokość opłaty za posiłki, które zostały ustalone 
na podstawie zebranych informacji od dyrektorów szkół. PowyŜsza uchwała nie ograniczy uczniom 
i pracownikom szkoły moŜliwości korzystania z posiłków w stołówkach szkolnych i nie spowoduje 
zwiększenia wydatków z budŜetu gminy. 
 
W/w projekt uchwały był przedmiotem analizy Komisji Oświaty Kultury Zdrowi Prawa i Porządku 
Publicznego na posiedzeniu odbytym w dniu 24 kwietnia br. i został pozytywnie zaopiniowany.  
 
Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zasad korzystania ze stołówek szkolnych oraz 
odpłatności za posiłki przygotowane w tych stołówkach. Uchwała  podjęta została jednomyślnie.  
W głosowaniu udział brało 14 radnych ( w chwili głosowania na sali obrad nieobecny był radny 
Mindur). Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 16.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Nowosielce na lata 2007 – 2016 
mówiąc , iŜ projekt tej uchwały zdjęty został z porządku obrad poprzedniej sesji , bowiem wymagał 
dokonania korekty. Po dokonaniu zmiany polegającej na umiejscowieniu herbu rodu Gniewoszów 
wraz z opisem w części historycznej „Planu” ponownie wrócił pod obrady sesji.  
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków oznajmił, Ŝe członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały po dokonaniu 
w nim odpowiedniej korekty. 
 
Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 
Nowosielce na lata 2007 – 2016. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 
15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 17. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali :  
Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny przekazał informacje o : 
-  o organizowanej w dniu 25 maja br. na Jasnej Górze 15 Ogólnopolskiej Pielgrzymce Samorządu 
   Terytorialnego,  
 
- o powstałym Stowarzyszeniu Polskie Forum eDemokracji powołanym w celu ułatwienia kontaktu 
samorządu z obywatelami, mieszkańcom danie szansy włączenia się w kreatywny sposób w Ŝycie 
gminy. BliŜsze informacje w tej sprawie moŜna uzyskać na stanowisku w biurze obsługi rady 
gminy. 
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- o  zebranej od radnych i sołtysów kwoty 390 zł podczas  zbiórki dla cięŜko  chorego Jakuba 
   z Zahutynia o pomoc  w zorganizowanie, której zwrócił się radny Rady Powiatu Sanockiego. 
 
- Następnie głos zabrała radna Krystyna Trygar, która wnioskowała o : 
 
- zakupienie koszy na śmieci i ustawienie w odpowiednich miejscach przynajmniej  po jednym 
w kaŜdej miejscowości gminy,  
   
- znalezienie odpowiedniego miejsca  na ustawienie kontenera na śmieci oraz pojemników na 
odpady komunalne, gdyŜ obecna ich lokalizacja na parkingu obok budynku Urzędu Gminy,   
niekorzystnie wpływa na wygląd estetyczny tego miejsca,  
 
- uporządkowanie  działki mienia gminnego w Zarszynie naprzeciwko budynku Podkarpackiego 
  Banku Spółdzielczego, 
 
- rozeznanie  sprawy remontu lub rozbiórki przybudówki do zabytkowego magazynu zboŜowego 
w Posadzie Zarszyńskiej, 
 
- rozeznanie tematu rozwalających się na terenie Posady Zarszyńskiej kilku prywatnych budynków                    
i podjęcie  w tym kierunku odpowiednich  działań,  
 
- podjęcie  pilnych  działań  w kierunku uporządkowania numeracji domów i nadania nazw ulic  
 w przymierzając się do tego zadania,  chociaŜby po jednej miejscowości w roku, 
 
- wystąpienie  ponownie z pismem do Starostwa Powiatowego w Sanoku o pilne przeprowadzenie 
 remontu chodników i drogi powiatowej w Posadzie Zarszyńskiej, 
 
- Radny Wojciech Niemiec wnioskował o dokończenie remontu chodnika przy  drodze powiatowej 
w BaŜanówce, a takŜe o remont drogi wewnętrznej w tej miejscowości i  wprowadzenie do 
Wieloletniego  Programu  Inwestycyjnego Gminy na lata 2009- 2010 zadania pn. „Budowa sieci 
kanalizacji sanitarnej w miejscowości BaŜanowka” 
 
- Radny Ryszard Stączek zwrócił się z prośbą  do radnej Rady Powiatu Pani GraŜyny Borek 
o złoŜenie na sesji Rady Powiatu interpelacji w sprawie pilnego przeprowadzenie remontu 
nawierzchni drogi powiatowej relacji Zarszyn- Turze Polne oraz drewnianego mostu na tej drodze.  
Poprosił takŜe Wójta o wystosowane równieŜ w tej sprawie pisma do Starosty Powiatowego w 
Sanoku z prośbą o określenie terminu przystąpienia do realizacji wnioskowanego zadania.  
 
- Radny Krzysztof Tomków wnioskował o dokończenie w Pielni  remontu  drogi gminnej na 
odcinku 800 m w  kierunku Mroczkówek, a takŜe zobowiązać kierowników placówek handlowych 
do ustawienia przed sklepami koszy na śmieci.  
 
- Radny Janusz Dębski poparł wniosek radnej Krystyny Trygar w sprawie wykonania remontu drogi 
powiatowej w Posadzie Zarszyńskiej, wnioskował równocześnie o wykonanie remontu drogi 
powiatowej na odcinku Długie – BaŜanówka. Radny wnioskował takŜe o podjęcie niezbędnych 
działań  zmierzających do  uporządkowania numeracji budynków na terenie gminy. 
 
- Radna Anna Szajna zapytała, kiedy zostaną zakończone prace przy dokończeniu budowy sieci 
kanalizacyjnej w Nowosielcach oraz czy zostało zawarte porozumienie z Nadleśnictwem Brzozów 
sprawie wyremontowania drogi w kierunku  lasu zniszczonej przez to Nadleśnictwo w trakcie 
wywózki drewna. 
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- Radny Zygmunt Ołowiańczyk zapytał, jakie juŜ zostały podjęte działania w kierunku 
wybudowania zbiornika retencyjnego w Pielni.  
 
- Radny Andrzej Mindur kolejny raz wnioskował o wykonanie oświetlenia drogowego 
w Odrzechowej oraz  zapytał, czy jeszcze w ramach gwarancji moŜna poprawić stan nawierzchni 
drogi gminnej w Odrzechowej , która była remontowana w roku ubiegłym.  
 
- Sołtys Franciszek Gajewski zapytał Przewodniczącego Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
czy na posiedzeniu Komisji  analizowano problem  nadmiernego  uŜywania  opakowań foliowych 
przez placówki handlowe na terenie gminy. Zaproponował zajęcie się tym waŜnym tematem 
 z uwagi na degradację środowiska naturalnego, wnioskując tym samym o  rozwaŜenie moŜliwości 
zastąpienia toreb foliowych innymi opakowaniami.   
 
- Radny Adam Malik wnioskował o wystosowanie pisma do Starostwa Powiatowego w Sanoku 
w sprawie uporządkowania ze śmieci poboczy w wzdłuŜ drogi powiatowej Zarszyn – Turze Pole, 
a  takŜe wystąpić z pismem do odpowiednich słuŜb PKP w sprawie uporządkowania  terenu wokół 
budynku stacji PKP w Nowosielcach. 
 
- Radna Rady Powiatu Sanockiego Pani GraŜyna Borek poinformowała o zasadach płatności za 
zimowe utrzymanie dróg powiatowych  a  takŜe o tym , iŜ podejmie ewentualne działania 
w kierunku zwrotu ze Starostwa Powiatowego nadpłaconej kwoty przez Gminę Zarszyn za zimowe 
utrzymane dróg powiatowych na terenie gminy. Radna oznajmiła,  iŜ Starostwo Powiatowe  
w Sanoku przyjęło za priorytetowe w 2008 roku  działania zmierzające  do realizacji zadań  
w zakresie wykonania  remontu dróg powiatowych między innymi takŜe i na terenie gminy 
Zarszyn, na które składane będą wnioski do poszczególnych programów unijnych. Radna 
poinformowała takŜe, iŜ kondycja  finansowa Starostwa Powiatowego w Sanoku jest dobra oraz  
o tym, Ŝe na ostatniej sesji  zaciągnięto kolejny kredyt w kwocie 650 tys. zł na rozbudowę 
Bieszczadzkiego Centrum Ratunkowo-Kardiologicznego w Sanoku. 
 
Ad. 18. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili : 
 
- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Przestrzennej Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
Pan Bogusław Rakoczy odpowiedział :  
- Radnej Annie Szajna , Ŝe z chwilą zakończenia prac przy wywózce drewna z lasu Nadleśnictwo 
Brzozów dokona naprawy zniszczonej drogi w Nowosielcach, 
 
- Radnemu Krzysztofowi Tomkowowi , Ŝe najprawdopodobniej wnioskowana do naprawy droga na 
Mroczkówki będzie wykonana w roku 2009r. 
 
- Radnemu Wojciechowi Niemcowi , Ŝe zostanie wystosowane do Starostwa Powiatowego 
 w Sanoku pismo w sprawie przeprowadzenia remontu chodnika wzdłuŜ drogi powiatowej  
w  BaŜanówce , a takŜe w miarę posiadanych środków będą prowadzone remonty na drogach 
gminnych i wewnętrznych.  
 
- Radnej Krystynie Trygar powiedział, Ŝe podjęte zostaną działania w kierunku remontu bądź 
rozbiórki przybudówki do magazynu zboŜowego w Posadzie Zarszyńskiej,  a takŜe iŜ kolejny raz 
wystosowane zostanie pismo do Starostwa Powiatowego w Sanoku o wykonanie remontu 
chodników i drogi powiatowej w Posadzie Zarszyńskiej jak równieŜ na odcinku Długie- 
BaŜanówka.Ponadto Kierownik poinformował, iŜ ustawiony na parkingu kontener na śmieci słuŜy 
dla potrzeb Urzędu Gminy i jest usytuowany w tym miejscu,  bowiem jest tu dobry dojazd 
samochodem w celu jego wywiezienia. 
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- Wójt Gminy odpowiedział:   
- Radnej Krystynie Trygar , Ŝe na urządzenie terenów zielonych, zakup koszy na śmieci, ławeczek 
moŜna będzie składać wnioski do programów unijnych  i tej sprawie zostanie taki wniosek 
sporządzony. Ponadto w swojej wypowiedzi Wójt zaapelował o to, by  mieszkańcy gminy wspólnie 
dąŜyli do podejmowania działań zmierzających w kierunku estetycznego wyglądu otaczającego nas 
środowiska,  
W sprawie wyremontowania lub ewentualnej rozbiórki przybudówki do magazynu zboŜowego                      
w Posadzie Zarszyńskiej Wójt przypomniał, Ŝe ten magazyn był kilkakrotnie wystawiany do 
przetargu i nikt się nie zgłosił. Jest  to budynek zabytkowy, gdzie wszelkie przy nim prace 
wymagają zgody konserwatora zabytków. Natomiast jeŜeli chodzi o prywatne rozwalające się 
budynki to  moŜna jedynie poprosić właściciela  o jego wyremontowanie, a nie moŜna nakazać. 
Wójt powiedział takŜe, iŜ w tym roku  nie będą podejmowane działania w kierunku 
uporządkowania numeracji budynków , moŜna będzie ewentualnie zadanie to wprowadzić do 
budŜetu na 2009 r.  
 
- Radnej Annie Szajna Wójt odpowiedział, Ŝe na ukończenie budowy sieci kanalizacyjnej 
w Nowosielcach jest przygotowywana dokumentacja  i w czerwcu br. będzie wydane pozwolenie na 
tę budowę. Na wykonanie tego odcinka potrzebna będzie kwota określona zgodnie z kosztorysem 
inwestorskim. 
 
- Radnemu Zygmuntowi Ołowiańczykowi Wójt odpowiedział, Ŝe temat budowy zbiornika 
retencyjnego w Pielni jest tematem aktualnym. Podkarpacki Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych 
przygotuje dokumentację w tym zakresie i będzie zabiegał o pozyskanie środków na ten cel. 
Zadaniem gminy będzie prowadzenie negocjacji w zakresie pozyskania 13-15 ha pod tę inwestycję 
Wójt dodał takŜe, Ŝe przy tej okazji wybudowana zostanie droga z Pielni kierunku Nowosielec do 
drogi krajowej. 
 
- Radnemu Andrzejowi Mindurowi , Ŝe w tegorocznym budŜecie gminy  na ma Ŝadnych wolnych 
środków na wykonanie oświetlenia ulicznego w Odrzechowej dodał równieŜ,  iŜ  na realizację tego 
zadania nie moŜna składać wniosków do Ŝadnego z programów unijnych i musi być ono 
finansowane  z własnego budŜetu. W sprawie remontu drogi gminnej Wójt poinformował , Ŝe droga 
ta była budowana 8-9 lat temu  ze  środków Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa 
 i juŜ została zniszczona , obecnie moŜna jedynie „połatać” wi ększe dziury.  
 
Ad. 19. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  podziękował 
wszystkim  zebranym za aktywny  udział w obradach i ogłosił piętnastą sesję Rady Gminy Zarszyn  
w bieŜącej kadencji za zamkniętą. 
 
 
Protokołowała; 
Irena Kasza    Przewodniczący  
            Rady Gminy Zarszyn 
           mgr Janusz Konieczny 
 
    
 
 
 
 
 
 


